
Oświadczenie złożone 
przez senatora Adama Zdziebłę 

na 18. posiedzeniu Senatu 
w dniu 4 października 2012 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Bartosza Arłukowicza 

Szanowny Panie Ministrze! 
Odpowiadając na liczne sygnały płynące między innymi z Polskiego Stowarzyszenia Osób Chorych na 

Hemofilię w sprawie dostaw koncentratów czynników krzepnięcia i próśb o monitorowanie sytuacji przez 
Ministerstwo Zdrowia, proszę o informację, czy mamy do czynienia z niedoborem tego leku. 

Przykładem może być aktualna sytuacja w Regionalnym Centrum Krwiodawstwa i Krwiolecznictwa w 
Katowicach. Obecnie w magazynach centrum jest 143 tysiące jednostek czynnika VIII, a powinno ich być 
1 milion 300 tysięcy. 

W województwie śląskim żyje druga w kraju pod względem liczebności populacja chorych z zaburzenia-
mi krzepnięcia. Obawiam się, że tak mała ilość czynnika VIII uniemożliwi normalne leczenie chorych, a 
wręcz może przyczynić się do zagrożenia życia w przypadku wystąpienia poważnego krwotoku i konieczno-
ści podawania dużych ilości leków. 

Szanowny Panie Ministrze, uprzejmie proszę o informację na temat przyczyn wyżej opisanego zjawiska i 
o podjęcie działań w celu zabezpieczenia dostępności odpowiedniej ilości leków koniecznych do funkcjono-
wania i poczucia bezpieczeństwa chorych na hemofilię i inne skazy krwotoczne. 

Łączę wyrazy szacunku 
Adam Ździebło 

 




